

2019 年《稅務活動規範與行政管制》國際學術研討會

主辦單位：玄奘大學法律學系與輔仁大學法學院

協辦單位：台灣比較刑法學會

會議地點：玄奘大學圖資大樓 L333、慧日軒

會議日期：2019 年 5 月 3 日（週五）

時間	活動場次	主講人	主持人
0830-0850	報到		
0850-0900	開幕式	簡紹琦教授 (玄奘大學校長)	
0900-1000	國際租稅法的發展	Jean-Luc Pierre 教授 (法國里昂第三大學法學院)	鄭善印榮譽教授 (開南大學法律學系)
1000-1030	Q&A	口譯：趙美盈助理教授 (玄奘大學社會工作學系)	
1030-1045	茶點時間 (L333 走廊)		
1045-1145	日本與台灣遺產及贈與稅法的架構與比較	八ツ尾順一教授 (大阪学院大学法学部)	鄭善印榮譽教授 (開南大學法律學系)
1145-1215	Q&A	口譯：鄭明政助理教授 (勤益科技大學基礎通識教育中心)	
1215-1340	中餐 (雲來會館一樓中餐廳)		
1340-1440	台灣「共同申報及盡職審查準則」的審查與個人資料保護爭議	宋俊賢助理教授 (北京理工大學珠海分校民商法律學院)	賴來焜教授 (世新大學法學院)
1440-1500	Q&A		
1500-1520	茶點時間 (慧日軒走廊)		
1520-1620	從行政管制角度觀察專業人員之管理規範	陸敏清助理教授 (玄奘大學法律學系)	賴來焜教授 (世新大學法學院)
1620-1640	Q&A		
1640-1710	共同座談	陳惠美副教授暨系主任 (玄奘大學法律學系)	
1710-1730	閉幕式		

注意事項

1. 本次會議為期一天，分為二場專題演講及二場專題報告。
2. 會議官方語言為中文，全程並安排同步翻譯。
3. 會議進行期間，請將手機調為靜音或震動模式。
4. 主講人之會議資料皆為初稿，如需引用須徵得報告人同意。

2019 International Conference in Hsuan Chuang University

TAX, ACTIVITY REGULATIONS AND ADMINISTRATIVE CONTROL —A COMPARATIVE STUDY OF FRENCH, JAPANESE AND TAIWANESE LEGAL SYSTEMS

Organizers : Department of Law of Hsuan Chuang University and Fu Jen Catholic University School of Law

Venue : L333R, Library and information building, Hsuan Chuang University

Date : Friday, May 3, 2019



簡少奇 教授



Jean-Luc Pierre 教授



八ッ尾 教授



趙美盈 教授



鄭善愷 教授



賴慶鴻 教授

Time	Events	Speaker	Moderator
0830-0850	Registration		
0850-0900	Opening Ceremony	Opening Remarks: Prof. Jian, Shaoqi (Principal of Hsuan Chuang University)	
0900-1000	Keynote Speech Évolutions dans le droit fiscal international	Prof. Jean-Luc Pierre (The University Jean Moulin Lyon 3 School of Law) Interpreter: Prof. Chao, Mei Ying (Docteur en droit social de, l'Université Paris 1 (Panthéon- Sorbonne))	Prof. JENG Shann- Yinn (Faculty of Law, Kainan University)
1000-1030	Q&A		
1030-1045	Coffee/Tea Time		
1045-1145	Keynote Speech Basic Structure of Estate and Gift Tax- Comparison of Japan and Taiwan	Prof. Dr. Yatsuo, Junichi (Osaka Gakuin University) Interpreter: Dr. Cheng, Ming cheng (Assistant Professor, National Chin Yi University of Technology)	Prof. JENG Shann- Yinn (Faculty of Law, Kainan University)
1145-1215	Q&A		
1215-1340	Lunch		
1340-1440	Due Diligence and Personal Data Protection Issues regarding "Common Standard on Reporting and Due Diligence for Financial Account Information" in Taiwan	Dr. Sung Chunhsien (assistant professor, school of civil and commercial law, Zhuhai College of Beijing Institute of Technology) discussant: Lu, Ming Chin (assistant professor, Department of Law Hsuan Chuang University)	Prof. Lai, Lai Kun Dean of the School of Law, Shih Hsin University
1440-1500	Q&A		
1500-1520	Coffee/Tea Time		
1520-1620	A Study of professionals and occupation management from the view of regulation	Dr. Lu, Ming Chin (assistant professor, Department of Law Hsuan Chuang University) discussant: Dr. Cheng, Ming cheng (Assistant Professor, National Chin Yi University of Technology)	Prof. Lai, Lai Kun Dean of the School of Law, Shih Hsin University
1620-1640	Q&A		
1640-1710	Panel Discussion	Dr. Chen, Hui- mei (Chair of Department of Law of Hsuan Chuang University)	
1710-1730	Closing Ceremony		

Rules and Regulations

1. The Symposium is a one-day meeting, divided into one keynote speech and two panel sessions.
2. The meeting uses Chinese as its official languages, with simultaneous interpretations provided for all participants.
3. During the symposium, please turn your cell phone to mute or vibration mode.
4. All presenters' materials are working drafts; to cite, please ask for their permissions.